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بیوگرافی و سوابق فعالیت در صنایع نساجی
متولد سال 1333 در خیابان سلمان فارسی تهران و 
فارغ التحصیل رشته الکترونیک از دانشگاه هندوستان 
فنی  مسئول  به عنوان   1361 سال  اسفند  هستم. 
»شرکت چرم آذر« فعالیت خود را آغاز کردم و چهار 

سال در این مجموعه مشغول کار بودم. 
در  آن زمان، برای حل مشکل دیگ های بخار »کارخانه 
فخر ایران« توسط یکی از دوستان به کارخانه مذکور 
معرفی و به این ترتیب وارد صنعت نساجی شدم . شش 
سال در فخر ایران )که 3هزار و 600 نفر پرسنل داشت( 
ماندم و به تدریج با دانش فنی و مسائل تکنولوژیکی 
صنعت نساجی آشنا شدم تا جایی که امروز به خوبی از 
عهده انجام مصاحبه جهت استخدام مهندس شیمی یا 

تکنولوژی نساجی در کارخانه بر می آیم.
از  یکی  مقدم-  »کارخانجات  به  ایران  فخر  از  بعد 
فاستونی  پارچه های  تولیدکنندگان  قدیمی ترین 
رفتم،  کاشان«  مخمل  »شرکت  سپس  ایران«  در 
مجموعه ای مطرح و معظم که 2 هزار و 780 نفر 
در آن کار می کردند. بعد از آن به اجبار به »شرکت 

اشاره:
سرمایه گذاری  را  بیکاری  بحران  راه حل  تنها 
در صنعت نساجی می داند و معتقد است: »در 
صورت حذف شبکه های فساد مالی و رانت های 
اقتصادی، کشور ما استوار و قدرتمند در مقابل 

تحریم ها ایستادگی خواهد کرد.«
مهندس حمزه لو که بخش عمده ای از دوران 
در شرکت های معظم  را  فعالیت حرفه ای خود 
نساجی مانند کارخانجات مقدم، ایران پوپلین، 
الیاف نایلون و ... سپری کرده است، از کم توجهی 
دولتمردان به صنابع نساجی گلایه مند است و 
وجود  بسیاری  اقتصادی  »رانت های  می گوید: 
دارند که اجازه رشد و شکوفایی به صنایع کشور 
از جمله نساجی را نمی دهد و متأسفانه از منابع، 
در  کشور  خدادادی  ارزشمند  ذخایر  و  مخازن 

مسیر درست استفاده نمی شود.«
 وی با اطمینان اعلام می کند که صنعت نساجی 
نگرش  تغییر  و سپس  نیست  و  نبوده  زیان ده 
مسئولان نسبت به تولید و صنعت را ضروری 
که  تابعیتی  دو  مسئول   « می افزاید:  و  می داند 
برای صنعت  اتفاقاتی  برایش مهم نیست چه 
بروز  در صورت  و  می دهد  رخ  اقتصاد کشور  و 
کوچک ترین مشکل، به خارج از کشور مهاجرت 
می کند؛ نباید چنین افرادی در رأس امور کشور 
قرار گیرند.« متن کامل این گفت وگو از نظرتان 

می گذرد:

ایران پوپلین« منتقل شدم. این شرکت حدود 8 ماه 
مدیرعامل نداشت و به همین دلیل بانک ملی-مالک 
کارخانه- با فشارهای مضاعف از سوی هیئت دولت 

مواجه بود.
مدیرعامل،  به عنوان  تصدی  از  پس   1380 سال 
کارخانه ایران پوپلین به تدریج از زیان خارج شد 
دلیل  به  اما  بگیرد  قرار  تولید  مدار  در  توانست  و 
صراحت کلام در بیان مسائل و چالش های صنعت 
نساجی و وضعیت کارخانه طی انجام یک مصاحبه 
تلویزیونی، مدیران ارشد بانک ملی مرا از ادامه کار 

در ایران پوپلین بر کنار کردنند
بنیاد  به  وابسته  نایلون-  الیاف  »شرکت  در  مدتی 
مستضعفان-« مشغول کار شدم. این کارخانه ماهیانه 
150 تن نخ استرچ را کیلویی یک دلار و 15 سنت  
به ترکیه می فروخت. یک  روز مدیر فروش شرکت 
از حضور مشتری ترکیه در ایران برای تمدید قرارداد 
خرید نخ استرچ خبر داد و گفت: »باید قرارداد فروش 
نخ را امضا کنم«. گفتم: » امضای قرارداد مشروط به 

افزایش15 سنت به قیمت نخ خواهد بود.«

گفت وگو با مهندس عبداله حمزه لو - مدیرکارخانجات صنایع نساجی اردکان یزد 
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 خریدار ترکیه بدون هیچ  مشکلی موضوع را قبول 
کرد و قرارداد فروش یک دلار و 30 سنت به امضای 
طرفین رسید اما اصرار فراوان مدیر فروش کارخانه 
جهت ملاقات با مشتری ترکیه و پذیرش سریع قیمت 
توسط خریدار، بسیار تعجب آور بود و از خود پرسیدم مگر 
به اصطلاح چقدر سر این کارخانه کلاه می گذارند که 
15 سنت افزایش قیمت را به آسانی قبول می کنند؟!!! 
لذا مدیر فروش را عوض کردم و فردی متعهد، کاملًا 
مسلط به زبان انگلیسی و مباحث بازرگانی بین المللی 
به عنوان مدیر فروش جایگزین وی شد. در گام نخست 
از مدیر فروش جدید خواستم یک شرکت بازرگانی در 
ترکیه برای فروش نخ پیدا کند. پس از جست وجوی 
فراوان موفق به پیدا کردن یک شرکت در بورسا شد 
و نخستین محموله نخ به این شرکت را کیلویی یک 
دلار و 55 سنت و محموله دوم را به قیمت یک دلار 

و 85 سنت فروختیم.
در ادامه ضمن بازدید از 7-8 کارخانه ترکیه، موفق به 
فروش  نخ FDY با قیمت دو دلار و 15 سنت به آنها 
شدیم. روز آخر حضور در ترکیه با مشتری قدیمی قرار 
گذاشتیم و نخ را 2 دلار و 30 سنت به وی فروختیم 
و گفتیم قیمت این نخ 2 دلار و 40 سنت است اما به 
دلیل سابقه طولانی همکاری ، 10 سنت تخفیف لحاظ 
می کنیم. کارخانه الیاف در مدت کوتاهی به رشد و 
توسعه بسیار چشمگیری دست پیدا کرد، ماهیانه حدود 
2 میلیون دلار مواد اولیه تهیه می کرد که رقم قابل 
توجهی بود و توانست فروش نخ در بازارهای داخلی و 

خارجی را به سطح فراتر از انتظار برساند.
مدیران وقت بنیاد که متوجه سودآوری شرکت الیاف 
به  منجر  که  آورند  وجود  به  برایم  مسائلی  شدند، 
استعفا و خروج من از این سیستم شد. مدیریت را به 
فردی واگذار کردند که کارخانه را متحمل زیان های 
جبران ناپذیر مالی و تولیدی نمود به طوری که در حال 
حاضر فقط یک رآکتور ذوب ریسی آن به فعالیت ادامه 
می دهد. متأسفانه دامنه تخلفات مالی در آن شرکت 
بسیار بود برای مثال ضایعات درجه یک را به جای 
ضایعات درجه دو می فروختند! یا پیمانکارانی که برای 
فضای سبز، نظافت کارخانه، غذاخوری و ... قرارداد 
بسته بودند ، تعداد پرسنل خود را 20 نفر اعلام می کردند 

در حالی که عملًا بیشتر از 10 -12 نفر نبودند! 
اسفند 1383 به کارخانجات صنایع نساجی اردکان یزد 
آمدم. آن سال ها، نساجی اردکان در حاشیه سود قرار 
داشت و به جایی رسید که هر سال وضعیتش بهتر 
و بهتر می شد اما به دلیل دخالت های فراوان مدیریت 
جدید، استعفا دادم و همزمان در »شرکت شاد ریس « و 
» نخ رنگ همدان« به تولید ادامه دادم. شاد ریس سه 
ماه حقوق معوقه کارگری داشت و در شرایط نامطلوبی 

به سر می برد. 
بازگشتم.  اردکان  نساجی  به  سال1396  آبان   12
وضعیتش به نحوی بود که مواد اولیه را به صورت 
مدت دار و با حجم اندک )20 تن( می خرید. به فروشنده 
رنگ، پنبه، پلی استر، ویسکوز و ... بدهکار بود، منابع 
مالی کافی برای بازنشسته کردن نیروهای قدیمی در 
اختیار نداشت و 10 سالی بود که موفق به خرید قطعه 
نشده بود به کمک خداوند و تلاش جمعی تمام پرسنل، 
تسویه حساب با تمام طلبکاران انجام شد، با پرداخت 
بدهی های معوق به سازمان تأمین اجتماعی، نیروهای 

قدیمی بازنشسته شدند. 
خوشبختانه امروز نساجی اردکان با اشتغال زایی برای 
460 نفر در وضعیت مناسبی به سر می برد. نوسازی 
خط ریسندگی در اولویت نخست ما قرار دارد و برای 
این کار چندین دستگاه جدید خریداری کرده ایم، به این 
ترتیب، عملًا خط بافندگی نیز احیا خواهد شد، برای 
بافندگی نیز ماشین آلات مدرن از ایتالیا تهیه کرده ایم. 
طبق آمار مصرف چهار مواد اولیه پنبه پلی استر و 

ویسکوز را در انبار موجود داریم

مواد اولیه داخلی هستند یا خارجی؟
پنبه مصرفی که صد درصد متعلق به ازبکستان است. 
متأسفانه در پنبه های داخلی، الیاف غریبه به وفور وجود 
دارند که این امر مشکلات فراوانی در بخش رنگرزی 

به وجود می آورند. 
مشکلات واردات نخ را را با انجمن صنایع نساجی 
ایران در میان گذاشته ام و مدیران انجمن ابراز داشتند 
برای حفظ منافع صنعتگران نساجی، شش ماه جلوی 
واردات نخ را گرفتیم اما واقعیت این است فردی که 
اسفند سال97، چندین هزار تن نخ با روپیه 106تومانی 

از هند وارد کرد، اردیبهشت امسال که بانک مرکزی 
نرخ روپیه را در سامانه نیما 156 تومان اعلام کرد عملًا 
باعث افزایش 50 درصدی قیمت نخ شد! این فرد نخ 
30 اسپان را 38 تومان می فروخت در حالی که قیمت 
نخ تولید داخل 34 تومان بود، وی  برای ماندن در 
بازار قیمت نخ را 34 تومان اعلام کرد و در مقابل ما 
قیمت را به  30 تومان کاهش دادیم، در نهایت قیمت 
نخ اسپان را 26-27 تومان رساند به همین دلیل برای 
مدتی تولید این نوع نخ را متوقف اعلام کردیم و چند 

روزی است که تولید را از سر گرفته ایم. 
جالب است بدانید زمانی که این فرد  متوجه شد قادر 
به فروش نخ با قیمت های بالا نیست، با اتکا به همان 
رانت اقتصادی که در واردات نخ کمکش کرده بود ، 
شش ماه جلوی واردات نخ به کشور را گرفت تا نخ های 
وارداتی را بدون کوچک ترین دردسر و مشکل بفروشد! 
از سوی دیگر متأسفانه به دلیل باندبازی های موجود، 
انجام  آزاد  ارز  نرخ  برحسب  پلی استر  واردات  ابتدا 
می شد اما پس از مدتی با نفوذ برخی جریانات فعال 
در پتروشیمی شهید تندگویان، واردات آن به طور کامل 

ممنوع اعلام شد! 
محدودیت های  علی رغم   ،97 سال  پایان  تا 
تهیه  در  پلی استر  خصوصی  بخش  تولیدکنندگان 
از تولید داخل استفاده می کردیم. آن زمان  چیپس، 
پتروشیمی شهید تندگویان به صادرات گسترده چیپس 
پلی استر می پرداخت و طبق قانون باید  95درصد فوب 
خلیج فارس به فروش می رفت اما با کمک رانت های 
اقتصادی!، عرضه این مواد به بورس کالا منتقل شد  و 
قیمت چیپس پلی استر با کیلویی16000 تومان افزایش 
پیدا کرد. به همین دلیل مجبور شدیم پلی استر مورد 
نیاز را از خارج کشور با قیمت بسیار پایین تر از داخل، 
تهیه کنیم. با توجه به افزایش تحریم ها، امکان صادرات 
برای پتروشیمی شهید تندگویان مانند گذشته فراهم 
نیست و به همین دلیل مدیران این مجموعه به بازار 
داخلی روی آورده اند و در پاسخ به تماس آنان مبنی بر 
خرید پلی استر، اعلام می کنیم فعلًا با کمبود پلی استر 
مواجه نیستیم اما موضوع مهم اینجاست که در شرایط 
امکان  تمام شده محصولات،  قیمت  نظر  از  فعلی، 

رقابت با سایر کشورها را نداریم. 
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عدم امکان رقابت با تولیدات خارجی از چه 
زمانی در صنعت نساجی ایران به وجود آمد؟ 
که  است  متمادی  سال های  می رسد  نظر  به 
این مشکل به ترجیع بند تکراری صنعتگران و 

تولیدکنندگان نساجی تبدیل شده است... 
رفع  برای  می دانند  خوبی  به  مسئولان کشور  تمام 
باید صنایع  اشتغال زایی،  افزایش  و  بیکاری  معضل 
نساجی را دراولویت قرار دهند. سرمایه گذاری برای 
اشتغال زایی  اشتغال یک نفر در خودروسازی، معادل 
برای 5-6 نفر در صنعت نساجی خواهد بود. کشورهایی 
مانند هند، چین، ترکیه، پاکستان، بنگلادش، ویتنام  و... 
که با بحران بیکاری مواجه بودند، با سرمایه گذاری 
مناسب در صنعت نساجی و پوشاک، توانستند بیکاری 
را به حداقل برسانند. اما متأسفانه مسئولان و دولتمردان 
کشور ما هیچ گاه به چنین موضوعی توجه ویژه نشان 
اقتصادی بسیاری وجود  نداده اند. در واقع رانت های 
دارند که اجازه رشد و شکوفایی به صنایع کشور از 
جمله نساجی را نمی دهد. متأسفانه از منابع، مخازن و 
ذخایر ارزشمند خدادادی کشور در مسیر درست استفاده 

نمی شود.
 به اعتقاد من، نگرش نسبت به تولید و صنعت باید 
تغییر کند، مسئول دو تابعیتی که برایش مهم نیست 
چه اتفاقاتی برای صنعت و اقتصاد کشور رخ می دهد و 
در صورت بروز کوچک ترین مشکل، به خارج از کشور 
افرادی در رأس امور  نباید چنین  مهاجرت می کند؛ 
کشور قرار گیرند. رانت ها و باندهایی وجود دارند که 

نمی گذارند کشور پیشرفت کند.

دهه 60 تا 80، وضعیت صنایع نساجی چگونه 

بود و چه مشکلات و موانع سر راه تولیدکنندگان 
وجود داشت؟

صنعت نساجی زیان ده نبوده و نیست. مدیران اغلب 
کارخانه های نساجی که زیرمجموعه سازمان صنایع 
ملی یا بنیاد قرار داشتند، کارخانه های معتبری مانند 
جهان چیت با 2 هزار کارگر، چیت ری با 3 هزار کارگر 
و امثالهم را بستند و بزرگ ترین لطمه را این نهادها 
به اشتغال کشور وارد کردند؛ در حالی که برای مثال 
جهان چیت یا فخر ایران املاک فراوانی در اختیار 
داشتند و مدیران دولتی می توانستند با فروش بخشی 
از زمین های این کارخانه، سرمایه به دست آمده را 
صرف خرید ماشین آلات و تجهیزات مدرن و پیشرفته 
نمایند، اما فقط صورت مسأله را در قالب تعطیلی این 
چنین  که  مدیرانی  کردند!  پاک  معتبر  کارخانه های 
اشتباهاتی مرتکب شدند تیشه به ریشه این مملکت 
زدند و امروز عزم و اراده ای برای احیای کارخانه های 

مذکور وجود ندارد.
بنیاد مستضعفان به جای کارخانه داری، کارخانه ها را 
بست و به بانک داری روی آورد. پس از انقلاب هر 
دولتی که به قدرت رسید، چندین بانک خصوصی 
راه اندازی کرد زیرا آسان ترین کار برای رسیدن سریع 
به سودهای هنگفت و درآمدهای کلان، تأسیس بانک 
و بهره برداری از سپرده های مردم است. کسی نیست 
با صدای بلند به مسئولان بگوید چیت ری را با 3 
هزار کارگر بستید اما هیچ فکری به حال کارگران بیکار 
نکردید، مگر تهران به چند صد نفر راننده تاکسی یا پیک 
موتوری نیاز دارد؟!! بخش عمده ای از ناهنجاری های 
اجتماعی، بزهکاری، جرائم و بد اخلاقی های کشور به 
دلیل تعطیلی یکی پس از دیگری کارخانه های تولیدی 

و بیکاری کارگران است...   
با مدیریت دولتی به سبکی که هر کسی به مرکز 
قدرت نزدیک تر باشد، بدون برنامه ریزی و دوراندیشی 
فکر و عمل کند به شدت مخالفم. کارخانه ها باید به 

دست مدیران توانمند بخش خصوصی واگذار شود. 
اجازه دهید در این زمینه مثالی بزنم. همان طور که 
می دانید »شرکت نساجی مازندران« چندین سال پیش 
به یک سرمایه گذار ترکیه واگذار شد. من و تعدادی از 
مدیران نساجی به خانم نصراللهی- مدیرکل وقت دفتر 
نساجی وزارت صنعت- گفتیم: »بهتر است امکانات و 
تسهیلاتی که جهت احیای نساجی مازندران در اختیار 
سرمایه گذار ترک قرار می گیرد به تولیدکنندگان ایرانی 
اختصاص پیدا کند.« اما این اتفاق هیچ گاه رخ نداد. 
نساجی مازندران به سرمایه گذار ترک واگذار و قول 
مساعد برای پرداخت چندین میلیارد تومان وام کم بهره 
جهت واردات ماشین آلات صنعتی به وی داده شد اما 
فقط وام ها را گرفت و حتی یک دستگاه هم وارد نکرد!
به یاد دارم هنگام مدیریت در شرکت ایران پوپلین، همراه 
آقای دکتر شایان- مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری 
بانک ملی-به دیدار استاندار مازندران رفتیم و آمادگی 
خود را برای رفع ریشه ای مشکلات نساجی مازندران 
و بازخرید تمام کارگران قدیمی و استخدام کارگران 
جدید اعلام کردم، دکتر شایان نیز قول مساعد برای 
تأمین هزینه های مالی این اقدام گسترده را مطرح 
نمود. به استاندار یادآور شدم: »هیچ منطقی وجود ندارد 
که کارگران قدیمی در منزل استراحت کنند و هر 6 
ماه یک بار جاده را در اعتراض به حقوق معوق ببندند 
اما برای پروژه ریسندگی جدید، کارگران قراردادی از 
سایر کارخانه ها استخدام کنیم!« وی ضمن مخالفت 
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با این طرح، گفت »چنین اقدامی، بار سیاسی دارد«. 
گفتم: »آقای استاندار! یک بار برای همیشه اجازه دهید 
مشکل نساجی مازندران به صورت زیربنایی و اساسی 
حل شود.« متأسفانه استاندار مازندران پیشنهاد ما را 
نپذیرفت و این موضوع پس از حواشی های فراوان و 
کش و قوس های متعدد به سرمایه گذار ترک واگذار 
شد که در نهایت کوچک ترین دستاوردی برای منافع 

ملی و صنایع نساجی نداشت...  
»سبلان پارچه« هم تقریباً چنین وضعیتی را تجربه 
کرد. ماشین آلات برای این کارخانه بی حد و اندازه 
مصرف  بدون  آنها  از  بسیاری  که  شده  خریداری 
هستند. در جلسه با مالک کارخانه عنوان کردم چنین 
کارخانه ای باید به تدریج راه بیفتد اما وی معتقد بود باید 
به سرعت مراحل رشد و توسعه را طی کند زیرا 60 
هزار دلار برای تدوین برنامه تولید به یک متخصص 
آلمانی پول داده است. پیشنهاد دادم 60 هزار دلار دیگر 
به وی بپردازند تا سه ماهه این کارخانه را راه اندازی و 
آماده تولید کند! پس از مذاکرات متعدد متوجه شدم 
دیدگاه ها و تفکراتم نسبت به تولید با نظرات مالک 
کارخانه همسو نیست و به همین دلیل همکاری ما به 

نتیجه ای نرسیدیم.

فعالیت های  روند  بر  میزان  چه  تا  تحریم ها 
صنعت نساجی اثرگذار است؟

در حال حاضر از شرکت های معتبر آلمانی، لوازم و 
قطعات مورد نیاز را وارد می کنیم اگرچه این واردات 
به سهولت سال های گذشته انجام نمی شود اما کاملًا 
متوقف نشده است. بعضی از شرکت های اروپایی به 
دلیل تحریم با ایران همکاری نمی کنند اما می توان 

تولید،  خطوط  تا  کرد  جایگزین  را  شرکت ها  سایر 
معطل خرید قطعه یا دستگاه نمانند. تحریم ها اثرگذار 
هستند اما قوانین و بخشنامه های داخلی، به مراتب 
این  واقعیت  دارند.  نامطلوب تری  و  اثرات مخرب تر 
است که تصمیمات مدیران دولتی، سنجیده و بجا 
در  صنعتی  برجسته  مشاوران  نظرات  از  و  نیست 
تصمیم گیری های خود بهره برداری نمی کنند. معتقدم 
وزرای مرتبط با تولید باید محیط های صنعتی را به 
خوبی بشناسند و نسبت به مسائل و مشکلات تولید 
بیگانه نباشند اما متأسفانه وزرای ما چنین مشخصاتی 
برای  ایرادات تصمیم گیری در هیئت دولت  ندارند. 
صنعت به وفور وجود دارد زیرا افراد نا آگاه با صنعت 
و تولید دور همدیگر جمع می شوند و برای صنعت 

تصمیم می گیرند. 

در زمینه صادرات هم فعال هستید؟
بله اما به صورت غیر مستقیم به کشورهای همسایه 
زیرا انعقاد قرارداد صادرات برمبنای دلار و یورو جسارت 
و ریسک بسیار بالایی می طلبد و هیچ چشم اندازی از 

قیمت آینده دلار و یورو در کشور وجود ندارد. 

نیاز واحدهای نساجی به نخ تا چه میزان توسط 
تولیدکنندگان داخلی تأمین می شود و واردات چه 

سهمی از بازار را تشکیل می دهد؟
واقعیت این است که بسیاری از واحدهای نساجی از 
جمله نساجی اردکان با حداقل ظرفیت به تولید ادامه 
در  دور،  که سال های  است  حالی  در  این  می دهند 
چهار گروه سه شیفته کار می کردیم و در طول ماه 
تقریباً 29-30 روز به تولید می پرداختیم اما با واردات 

بی رویه نخ، تعداد شیفت های کاری کمتر شد. امروزه 
بی دلیل  هیاهوهای  و  اقتصادی  رانت های  دلیل  به 
برخی از واحدهای بافندگی، این تصور شکل گرفته 
که با کمبود تولید نخ در کشور مواجهیم در حالی که 
اصلًا چنین نیست و علی رغم تمام تبلیغات منفی و 
سیاه نمایی های رایج، بخش عمده ای از نیاز واحدهای 
نساجی به نخ باکیفیت، توسط تولیدکنندگان داخلی 

تأمین می شود.   

پیش بینی شما از وضعیت صنایع نساجی تا 
پایان سال؟

در کشور ما پیش بینی اقتصادی بسیار سخت است، 
امیدوارم روند فعلی ثابت باقی بماند و بخشنامه ها و 
دستورالعمل  های خلق الساعه به حداقل برسند. هر 
صبح منتظر صدور یک بخشنامه جدید و متناقض 

هستیم و چاره ای جز وفق دادن با آنها نداریم! 

مطلب نهایی
ناخودآگاه و بدون تصمیم قبلی وارد صنعت نساجی 
شده ام ؛ شاید اگر در رشته تحصیلی خود -الکترونیک- 
به فعالیت ادامه می دادم، به عنوان یک متخصص فنی 
باسابقه، درآمد بیشتر و دردسر و مشکلات به مراتب 

کمتری داشتم!
مطلب آخر این که امیدوارم سرانجام روزی دولتمردان 
بیکاری،  بحران  راه حل  تنها  برسند  باور  این  به 
در صورت  است.  نساجی  در صنعت  سرمایه گذاری 
حذف شبکه های فساد مالی و رانت های اقتصادی، 
کشور ما استوار و قدرتمند در مقابل تحریم ها ایستادگی 

خواهد کرد. به امید فرا رسیدن آن روز...


